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کــوتــــاه

آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه در راستای رویه 
و مشی ریاست قوه قضائیه طی ۱۵ ماه اخیر در 
برگزاری نشست های هم اندیشی و گفت وگومحور 
با اقشار مختلف مردمی و نخبگانی کشور، با گروهی 
از متخصصان و نخبگان حوزه های مختلف علمی، 
دانشگاهی، فرهنگی، اقتصادی، صنعتی و پزشکی 
دیدار و گفت وگو کرد. حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای، ضمن اشاره به اثرات مثبت و نافذ 
برگزاری نشست های هم اندیشانه و گفت وگو محور 
با اقشار مختلف مردمی و نخبگانی، اظهار کرد: از 
تیرماه سال گذشته که عهده دار مسئولیت ریاست 
قوه قضائیه شده ام، به صورت پیوسته و مستمر 
بر برگزاری جلسات هم اندیشی و گفت وگومحور 
با منتخبان و نمایندگان اقشار مختلف مردمی و 
نخبگانی اهتمام داشته ام و اعتقاد دارم که برگزاری 
این قبیل جلسات دارای نتایج نافع و نافذی است. 
وی گفت: خداوند به بندگانی که شنونده سخنان 
و انتخاب کننده بهترین آنها باشند، بشارت داده 
است؛ همین امر وحیانی، بیانگر ارزش و اهمیت 
بسیار بالای استماع سخنان و انتخاب احسن آنها 
است. رئیس دستگاه قضا به تبیین و تشریح لوازم 
و اسباب یک فرآیند گفت وگومحور پرداخت و 
بیان داشت: سعه صدر و برخورداری از ظرفیت 
بالا، یکی از اساسی ترین لوازم شرکت در یک 
فرآیند گفت وگومحور است؛ انسان باید همه 

اقوال و سخنان را بشنود و گرایش ها فکری و 
جناح بندی های سیاسی تأثیری در او برای استماع 
سخنان دیگران نداشته باشد؛ البته صرف شنیدن 
کافی نیست، بلکه مباحثه و تضارب نیز لازم است؛ 
همین مباحثه و تضارب آرا و تعاطی افکار است 
که سبب رشد و تعالی می گردد؛ در این فرآیند 
مباحثه و تضارب آرا نیز قطعاً نابردباری و انگ زدن 
و خشونت کلام و تندخویی جایی ندارد و لازمه آن 
تدوین سازوکارها و تعیین مبانی و شاخص های 
مربوطه است.   محسنی اژه ای افزود: در مرحله 
بعدی از یک فرآیند گفت وگو محور فرد باید احسن 
سخنان و اقوال و نظرات را برگزیند و میان سخن 
و نظر صواب و کلام و عقیده ناصواب و مغالطه آمیز 
قدرت تمیز و تشخیص داشته باشد؛ در مرتبه 
دیگری از فرآیند مذکور شاید لازم باشد فرد به 
صورت میدانی و حضوری و عینیت یافته با پدیده یا 
مقوله یا اتفاق مورد بحث و گفت وگو، مواجه شود. 
رئیس قوه قضائیه در همین راستا بیان داشت: 
باید باب گفت  وگو را در کشور بسط و گسترش 
دهیم و گفت وگومحوری و تضارب  آرا و تعاطی 
افکار را به یک فرهنگ عمومی تبدیل کنیم؛ این 
مقوله باید در میان همه اقشار و آحاد جامعه جا 
بیفتد و تثبیت شود؛ از کسبه و بازاریان تا نخبگان 
و دانشگاهیان و صنعتگران؛ قطعاً این فرآیند، 
امری دستوری و فرمایشی نیست و اختصاص 

به یک مقطع زمانی خاص ندارد؛ همه اقشار و 
آحاد جامعه باید به گفت وگو و شنیدن سخنان 
یکدیگر و سؤال و جواب عادت کنیم و خو بگیریم 
و منصفانه و عادلانه، سخن و نظر حق را پذیرا 
باشیم. محسنی اژه ای در ادامه با اشاره به اهمیت 
مقوله کارآمدی و انتخاب و انتصاب متخصصان 
برای تصدی و پیشبرد امور و نخبه پروری، اظهار 
داشت: باید مقوله کارآمدی و تخصص گرایی را 
در متن و بطن جامعه جا بیندازیم و تثبیت کنیم؛ 
وقتی افرادی به خود اجازه می دهند بدون داشتن 
تخصص و مهارت و تجربه در هر حوزه و زمینه ای 
به اظهارنظر بپردازند و این انتظار را نیز دارند که به 
حرف و نظر آنها جامه عمل پوشانده شود، همین 
امر بیانگر آن است که مقوله تخصص گرایی در 
جامعه ما جا نیفتاده است. رئیس عدلیه به این 
نکته نیز اشاره کرد که باید در امر عدم کارآمدی 
و عدم استفاده از نیروهای متخصص و نخبه، گِره 
و اشِکال کار را شناسایی کنیم؛ آیا در کشف افراد 
نخبه و نابغه مشکل وجود دارد؟ آیا مشکل در 
میدان ندادن به آنهاست؟ آیا مشکل به عدم تلاش 
و پشتکار خود آنها باز می گردد؟ آیا در امر حمایت 
از آنها عیب و نقص وجود دارد؟ رئیس قوه قضائیه 
تصریح کرد: اینکه بگوییم متخصصانی از جناح ها و 
گرایش های مختلف، جمله و گزاره غلط و اشتباهی 
است؛ یک متخصص به واسطه تخصص خود در 
حوزه و رشته مربوطه باید در جامعه شناخته و 
ارزش گذاری شود؛ گرایش و سلایق سیاسی و 
فکری یک متخصص به جای خود؛ اما ارزش و بهای 
یک متخصص در جامعه باید به اعتبار تخصص او 
در حوزه مربوطه باشد. قاضی القضات با اشاره به 
اهمیت مقوله تقویت بنیه اقتصادی کشور،  تاکید 
کرد: اقتصاد مقوله بسیار مهم و اثرگذاری است و 
استقلال کشور نیز به نوعی به این مقوله بستگی 
دارد؛ فلذا باید زمینه های امنیت سرمایه گذاری را 
فراهم کنیم و برای فردی که می خواهد سرمایه 
خود را به کشور منتقل کند و در چارچوب مقررات 
داخلی، ضمن کمک به پویایی و تقویت اقتصاد و 
تولید ملی، نفع و سود شخصی نیز ببرد، تمهیدات 

لازم را فراهم گردانیم. 

دیدگـــــاه
تحریم به بهانه پهپاد!

شورای اتحادیه اروپا اخیرا تحریم هایی را علیه چند مقام و نهاد 
ایرانی به بهانه جنگ اوکراین و ارسال پهپاد های تهران به روسیه به 
منظور استفاده از آن در جنگ اوکراین وضع کرده است. چند نکته 
در این ارتباط قابل ذکر است ۱( همکاری های ایران و روسیه دو طرفه 
است و هیچ تعارضی با قوانین بین المللی ندارد اما اتحادیه اروپا قصد 
دارد در این ارتباط قطعنامه ۲۲۳۱ را بهانه قرار دهد. در حالی که آن 
بخش از قطعنامه ۲۲۳۱ که ایران را به مدت ۵ سال تحریم تسلیحاتی 
کرده بود. ترامپ تلاش هایی برای بازگرداندن این بخش از قطعنامه 
کرده و کوشش کرد قطعنامه جدیدی در این ارتباط تصویب کند اما 
در اقلیت قرار گرفت و تمامی کشور های اروپایی به آن قطعنامه رأی 
ممتنع و روسیه و چین نیز رأی منفی دادند. از این رو آن دوره تحریم 
تسلیحاتی در سال ۱۳۹۹ تمام شده است. اروپایی ها در این زمینه 
بخش مربوط به موشک ها را بحث کرده اند. این بخش نیز ۸ سال 
زمان دارد و زمان آن تمام نشده اما در آن تحریم ها ایران از داشتن 
موشک های دارای کلاهک هسته ای منع شده است و هیچ اشاره ای 
به پهپاد در این زمینه نشده است. این در حالی است که ادعای 
اوکراین و غربی ها در ارتباط با پهپاد است و پهپاد نیز مشمول آن بند 
از قطعنامه ۲۲۳۱ نمی شود. از این جهت ادعا های آن ها هیچ جایگاه 
حقوقی ندارد و روابط ایران و روسیه روابطی متقابل است و هیچ 
منعی نیز در این ارتباط در حقوق بین الملل و مطابق مصوبه شورای 
امنیت وجود ندارد. آن ها قصد دارند قطعنامه ۲۲۳۱ را به پهپاد 
تعمیم دهند که شدنی نیست. ۲( با یک رویکرد اخلاقی اگر ارسال 
سلاح از سوی ایران به روسیه را غیر اخلاقی بدانیم آن هم به این 
علت که روسیه از آن سلاح ها در اوکراین استفاده کرده است، آنگاه 
باید سلاح هایی که آمریکا، انگلستان و فرانسه در اختیار عربستان 
قرار می دهند که بر سر مردم یمن بریزد را نیز غیر اخلاقی دانست. 
آن چیزی که در دنیای امروز مطرح نیست، اخلاق است و آنچه در 
دنیای امروز حاکم است قدرت بوده و کشور ها در معاملات نظامی 
خود به یکدیگر تعهد نمی دهند که سلاح خریداری شده را در فلان 
عملیات استفاده نکنند. ۳( واقعیت آن است که ایران نباید در جنگ 
بین روسیه و اوکراین وارد شود و هر نوع ورود تهران به این جنگ به 
زیان منافع ملی کشور است.  البته نه به خاطر بحث ارسال سلاح بلکه 
به این علت که روسیه به کشوری در همسایگی خود حمله نظامی 
کرده و ایران خود قربانی تجاوز جنگی عراق بوده است و ایرانی ها 
درد جنگ را چشیده اند. بنابراین بهترین سیاست ایران سیاست 
بی طرفی فعال و کمک به حل معضل جنگ است؛ چون این جنگ 
نه به نفع روسیه نه به نفع اوکراین و نه به نفع اروپایی هاست و تنها 
آمریکا از این جنگ در جهت منافع خود استفاده می کند. در نتیجه 
اینکه قصد دارند ایران را به بهانه بحث تسلیحاتی به معادله جنگ 
بکشند و ایران را یک طرف جنگ قلمداد کنند، به نظر نگارنده به 
عنوان کسی که سال ها در حوزه اوراسیا قلم زده، به نفع ایران نیست.  
از همین جهت است که تهران همواره به صورت رسمی اعلام می کند 
که هیچ سلاحی به روسیه در جهت جنگ این کشور به اوکراین به 
مسکو صادر نکرده است. وزیر خارجه ایران صراحتا اعلام کرده که 
تهران به دنبال آن نیست که بخواهد یک طرف جنگ ایران و روسیه 
قرار بگیرد و تهران به دنبال این است که از طریق گفت وگو و مذاکره 

مسائل جنگ بین دو کشور را حل کند. 

حسن بهشتی پور
کارشناس روابط بین الملل

 طوری با اغتشاشگران 
برخورد شود که هوس 

اغتشاش نکنند

تهران  موقت  جمعه  امام 
با  طوری  قضائیه  قوه  گفت: 
اغتشاشگران برخورد کند که 
بعدی ها دیگر هوس اغتشاش 
احمد  حجت الاسلام  نکنند. 
خاتمی با طرح این مساله که راه 
خروج از این توطئه ها چیست؟ 
این توطئه تمام شد اما چه کنیم 
در آینده اگر باز هم شیطنت 
باید  همیشه  گفت:  داشتند؟ 
آمادگی داشته باشیم، در همه 
امنیتی،  سیاسی،  زمینه های 
اقتصادی. وی خاطر نشان کرد: 
داشته  را  مقاومت  عنصر  اگر 
باشیم که خسته نشویم دیگر 
تکرار نمی شود و به فضل خدا 
ملت ایران نه تنها خسته نشده 
بلکه خستگی را خسته خواهد 
تقوا  و  مقاومت  و  صبر  کرد. 
توطئه ها همه  می شود   سبب 

 ناکام بماند

رئیس قوه قضائیه : 

 باید باب گفت وگو   را  در کشور گسترش دهیم

برخی از مقامات اروپا با تحلیل 
اشتباه از اغتشاشات حمایت کردند

وزیر امور خارجه ایران، در مطلبی در صفحه 
اینستاگرام خود در مورد رایزنی تلفنی اخیرش 
با جوزف بورل نوشت: »در خصوص ادعاهای 
استفاده از پهپاد ایرانی در جنگ اوکراین به آقای 
بورل گفتم ما با روسیه همکاری دفاعی داریم، 
اما سیاست ما در قبال جنگ اوکراین، احترام 
به تمامیت ارضی این کشور، عدم ارسال سلاح 
به طرفین درگیر، توقف جنگ و پایان دادن 
به آوارگی مردم است. حسین امیرعبداللهیان 
ادامه داد: همچنین تاکید کردم ما مخالف جنگ 
هستیم و تحویل پهپاد به روسیه برای استفاده در 
جنگ با اوکراین را قویا رد می کنیم. به آقای بورل 
یادآوری کردم جمهوری اسلامی ایران از پشتوانه 
قوی مردمی و دموکراسی کارآمد برخوردار 
است، اما برخی از مقامات اروپا با تحلیل اشتباه 
و به بهانه دفاع از حقوق بشر از آشوب، ترور و 

اغتشاشات در ایران حمایت کردند. 
 

ایرانی ها از سفر به اوکراین 
خودداری کنند 

روابط عمومی وزارت امور خارجه با صدور 
اطلاعیه ای توصیه مسافرتی اداره کل کنسولی 
وزارت امور خارجه در خصوص اوکراین را منتشر 
کرد. در توصیه مسافرتی اداره کل کنسولی 
وزارت امور خارجه تاکید شده است: با توجه به 
تشدید درگیری های نظامی و افزایش ناامنی 
در اوکراین، به همه اتباع ایرانی موکداً توصیه 
می شود از سفر به این کشور خودداری فرمایند. 
همچنین در این اطلاعیه به همه اتباع ایرانی 
مقیم اوکراین توصیه شده است جهت حفظ 
جان و امنیت خود خاک این کشور را ترک 
نمایند. در بخش پایانی این توصیه مسافرتی 
از هموطنان مقیم اوکراین خواسته شده ضمن 
حفظ آرامش خود، در صورت نیاز می توانند با 
سفارت جمهوری اسلامی ایران در کی یف به 

شماره ۰۰۳۸۰۶۳۰۴۴۹۰۲۹ تماس بگیرند.
 

 در فضای سایبری 
در صدد یافتن قلمرو ملی هستیم

رئیس سازمان پدافند غیرعامل اظهار داشت: 
آمریکا می خواهد در فضای سایبری بر دنیا 
تسلط پیدا کند اما راهبردهای کشور ما راهبردی 
بومی است. سردار جلالی گفت: امروز در فضای 
سایبری از قلمرو ملی خبری نیست و ما در صدد 
یافتن قلمرویی ملی هستیم. وی افزود: ایران در 
هر ثانیه یک حمله سایبری را پشت سر می گذارد 
اما این حملات ما را قوی تر و محکم تر می کند. 
رئیس سازمان پدافند غیر عامل کشور با بیان 
اینکه دیگر نباید بگوییم تهدید سایبری بلکه ما 
در دوره جنگ سایبری هستیم، خاطرنشان کرد: 
حوادث اخیر سایبری نشان داد این تهدیدات 
لحظه به لحظه رو به افزایش است و باید خود را در 
این زمینه به روز رسانی کنیم. وی بیان کرد: در 
این جنگ سایبری هوش جوانان ایرانی به کمک 
ما آمده است به طوری که ۲۳۰ محصول راهبردی 
به همت شرکت های دانش بنیان در حوزه  های 
مختلف دفاع و امنیت سایبری ساخته شده است. 
 

 ناترازی ها مدیریت نشوند 
تهدید هستند

رئیس کمیسیون انرژی مجلس، تاکید کرد: 
همه قوا باید بدانند ناترازی ها در حوزه انرژی 
تهدیدی هستند که در صورت عدم مدیریت به 
یک بحران امنیتی تبدیل خواهند شد.  فریدون 
حسنوند نماینده در صفحه شخصی خود در 
توئیتر، نوشت: »نبود سرمایه گذاری در سال های 
گذشته و تحریم جدی حوزه صنعت نفت و نبود 
منابع مالی و سرمایه گذاری داخلی و خارجی 
منجر شده است که کشور با شرایط ناترازی 
روبه رو شود، اگر مجلس در برنامه هفتم توسعه و 
بودجه سال ۱۴۰۲ و پس از آن فکر جدی نکند 
با بحران هایی بیش از پیش روبه رو خواهیم 
شد. امیدواریم در نشست سران قوا موضوع 
ناترازی ها مطرح شود تا همه قوا بدانند ناترازی ها 
تهدید هستند و در صورت مدیریت نشدن، به 

بحران های امنیتی تبدیل می شوند.«
 
تامین امنیت در اقیانوس هند، 
مهم ترین مساله نشست آیونز

معاون هماهنگ کننده نیروی دریایی ارتش 
در سومین نشست کارگروه امنیت دریایی آیونز، 
تامین امنیت در اقیانوس هند را مهم ترین مساله 
این گردهمایی عنوان کرد و گفت: لازمه انجام 
فعالیت اقتصادی در گرو داشتن امنیت است. امیر 
دریادار بلوچ معاون هماهنگ کننده نیروی دریایی 
ارتش در سومین نشست کارگروه امنیت دریایی 
آیونز که با حضور کشورهای عضو اجلاس آیونز و 
به میزبانی نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران برگزار شد، خاطرنشان کرد: دسترسی 
مستقیم به آب های آزاد برای کشورهای ساحلی 
فرصت بزرگی برای پیشرفت محسوب می شود 
که بهره برداری صحیح از آن افزایش ثروت ملی و 
رفاه را به دنبال خواهد داشت و این مهم در سایه 
وجود امنیت پایدار و همه جانبه رقم خواهد خورد. 
وی تصریح کرد: بین میزان تولید ناخالص ملی 
کشورها و امنیت رابطه مستقیم وجود دارد ؛ لذا 
کشورها می کوشند با اتخاذ تدابیر و تصمیمات 
لازم تولید ناخالص ملی خود را افزایش دهند که 
لازمه این فعالیت اقتصادی در تجارت و جابه جایی 

کالا امنیت است. 

باید  به  سمت  گفت وگو   رفت
یــادداشـــت

نگاهی به اتفاقات ۵ هفته اخیر در جامعه نشان می دهد که می شد 
رویکرد بهتری از سوی دستگاه های مسئول در قبال مشکلات 
صورت گیرد که هزینه های کمتری نیز در این ارتباط به بار  آید. 
ای کاش این پرسش ساده پرسیده می شد که به راستی جوانان، زنان، 
دانشجویان و دختران ما را چه می شود که در پی اعتراض برآمده اند؟ 
آیا در کشورهای دیگر هم اقشار و لایه های تحصیلکرده، جوانان، 
زنان و اقوام و طوایف دیگر بدین میزان از عملکرد دولت و روندهای 
موجود انتقاد دارند؟ اما برخی مسئولان به علت بروز چنین مسائل 
و اتفاقاتی نپرداخته اند. به عبارت دیگر تاکنون جای رفتن به دنبال 
علت و شناسایی علت که چرا این مقدار نارضایتی وجود داشته به 
دنبال معلول رفتند که دیگر این اتفاق صورت نگیرد. به همین جهت 
بوده که در مقاطع مختلف شاهد بروز برخی از این اتفاقات بوده ایم. 
در حالی که اگر نوعی چاره اندیشی و راهکار درست برای این دست 
مسائل در نظر گرفته می شد کمتر شاهد چنین رخدادهایی بودیم. 
اما نارضایتی های بروز و ظهور کرده سویه های مختلفی دارد که بعضا 
ناشی از عدم توجه به این حوزه ها بوده است.  لذا به نظر می رسد باید 
به سمت و سوی شنیدن صدای مردم، مطالباتشان و در نهایت تحقق 
این مطالبات و خواسته ها رفت. اینگونه از طرفی مردم می فهمند که 
دولت و مجموعه حاکمیت صدایشان را شنیده و در صدد اصلاح 
روندها برآمده است و از طرفی اعتماد عمومی بعضا کاهش یافته باز 
خواهد گشت.  برای ایجاد آرامش در جامعه باید به سمت گفت و گو 
رفت، طرف مقابل را به رسمیت شناخت و در شرایطی برابر به 
گفت و گو پرداخت. واقعیت مطلب بر آن است که گفت و گو بهترین 

راه برای حل مشکلات و ایجاد آرامش در جامعه است. 

صادق زیباکلام 
استاد دانشگاه 

  مساله حجاب 
با فشار حل نمی شود

مرجع تقلید شیعیان تأکید 
کردند: مسائل فرهنگی بیشتر 
از آموزش سرچشمه می گیرد نه 
از فشار. اینکه بخواهیم با فشار، 
مساله حجاب یا کمبود جمعیت 
را حل کنیم، درست نیست و 
مناسب،  فرهنگی  کار  بدون 
نتیجه ای نخواهیم گرفت.  آیت ا... 
مکارم شیرازی، شعار جمعیت 
کمتر، زندگی بهتر را اشتباه 
دانسته و تأکید کردند: برخی تنها 
آرامش و آسایش امروز خودشان 
را ملاحظه می کنند، اما فردا وقتی 
جمعیت کم و پیر، شد، با کمبود 
و پیری جمعیت، نسل آینده 
شما چه خواهد شد؟ اینکه اجازه 
نمی دهیم محیط زیست تخریب 
شود، برای این است که محیط 
زیست تنها برای ما نیست، بلکه 
برای آیندگان هم هست، بنابراین 
به فکر آیندگان بودن خود، یک 

مساله مهم است. 

و  یکصد  مجلس  رئیس  ملی:  آرمان 
شهرداران  مجمع  نشست  چهاردهمین 
کلانشهرهای کشور با اشاره به این که »اگر 
بررسی شود از ۲۵ سال قبل تاکنون حرف هایی 
مطرح  کلانشهرها  شهرداران  امروزه  که 
می کنند به صورت مستمر تکرار شده است«، 
اظهار کرد: این به دلایل آن است که قدرت 
حل مساله را از دست داده ایم و در همین 
زمینه با اشاره به یک نمونه از مشکلاتی که 
به دلیل از دست دادن قدرت حل مساله، 
باقی مانده است، گفت: در سال  سال ها 
۱۳۶۸ که در مازندران بودم، زباله به عنوان 
بحران در ساری مطرح بود و اکنون نیز این 
بحران وجود دارد و امروز به عنوان یک نظر 
کارشناسی تأکید می کنم برای حل بحران 
زباله حاشیه دریای خزر یک ریال پول هم 
لازم نیست و هرکس بگوید چون پول نداریم 
حل نمی شود، من نمی پذیرم زیرا برای رفع آن 
نیاز به تصمیم گیری و هماهنگی است. محمد 
باقر قالیباف گفت: در واقع چون تصمیم گیری 
نمی کنیم و هماهنگی وجود ندارد اگر پول هم 
بدهند هدر می رود و مشکل حل نمی شود. وی 
با تأکید بر اینکه اگر ظرفیت شهرداری ها را 

بشناسیم، سرمایه های اجتماعی که از دست 
رفته و به خصوص اعتماد مردم که مهم ترین 
این سرمایه است می تواند توسط شهرداری ها 
احیا شود، افزود: تحقق این مهم در گرو این 
است که در شهرداری ها گام اول برداشته شود 
و اعتماد سیاستگذاران به شوراهای شهر و 
شهرداری ها جلب شود زیرا اکنون ذهنیت 
منفی از یک منظر نسبت به این موضوع وجود 
دارد. رئیس قوه مقننه با اشاره به اینکه احیای 
توسعه کشور مبتنی بر خدمات است لذا 
این نهاد عمومی می تواند مشکلات را حل و 
فصل کند، بیان کرد: باید یادآور شد قانون 
شهرداری ها در سال ۱۳۶۲ -  ۱۳۶۳ تصویب 
شد و قرار بود آیین نامه آن طی ۶ ماه به مجلس 
ارائه شود اما این امر محقق نشد، لذا شاهد 
مشکلاتی هستیم که امروزه شهرداران به آن 
اشاره می کنند. قالیباف با اشاره به اینکه از زمان 
حضور در مجلس یازدهم به این موضوع توجه 
جدی داشته ام، گفت: 7 اصل قانون اساسی 
مختص شهرداری ها است لذا باید دست به دست 
هم دهیم تا در نرم افزار تصمیم گیران در رده 
بالای کشور، برخی باورهای اشتباه که شکل 
گرفته نسبت به شهرداری ها تغییر کند. وی با 

اشاره به اینکه از زمان تشکیل مجلس یازدهم 
پیگیر دو موضوع قانون هسته ای و قانون 
شهرداری ها بوده ام، بیان کرد: در حقیقت قانون 
شهرداری ها مربوط به تفکیک کار ملی و محلی 
و تفکیک کار بخش تصدی گری و تولی گری 
و بحث های مدیریت یکپارچه و خدمات در 
همه ابعاد است. رئیس قوه مقننه با تاکید بر 
اینکه علاوه بر اینکه باید تلاش کنیم نگاه ها به 
شهرداری ها و شوراهای شهر اصلاح شود نیاز 
به اصلاح در رفتارها و مدیریت هایمان هستیم، 
گفت: به عنوان مثال در تهران عمر متوسط 
مدیریت این کلانشهر ۱۹ ماه است بنابراین شهر 
به این بزرگی نمی تواند به سمت توسعه حرکت 
کند زیرا برای تصمیم گیری و اجرایی کردن این 
تصمیمات نیاز به زمان است. قالیباف با اشاره به 
اینکه قانون انتخابات شوراها و شهرداری ها نیز 
نیازمند تغییر و تحول است لذا این طرح نیز در 
آینده نزدیک مطرح خواهد شد، تصریح کرد: 
در اموری که مربوط به نظارت است نباید طوری 
رفتار شود که شجاعت از مدیران قوی و امین 
گرفته شود بلکه باید به مدیران قوی و امین که 
شجاعت دارند توجه شود تا بتوانند تحول ایجاد 

کنند وگرنه مشکلات حل نمی شود. 

محمدباقر قالیباف: 

بررسیقانونشهرداریهابهزودیدرمجلسآغازمیشود

تیم ملی  عضو  دختر  ملی:   آرمان 
سنگ نوردی با پوشش متفاوتی در رقابتی 
حضور یافت و این شائبه ایجاد شد که الناز رکابی 
قصد بازگشت به ایران را ندارد. خبرآنلاین 
ایران  نوشت: »سفارت جمهوری اسلامی 
در سئول سه شنبه ۲۶ مهر ماه در صفحه 
توئیترش اعلام کرد: خانم الناز رکابی )عضو 
تیم سنگ نوردی( پس از پایان مسابقات 
سنگ نوردی قهرمانی آسیا در سئول، بامداد 
روز سه شنبه ۲۶مهر ۱۴۰۱ به همراه سایر 
اعضای تیم از سئول به مقصد ایران حرکت کرد. 
در این توئیت آمده است: سفارت جمهوری 
اسلامی ایران در کره جنوبی تمامی اخبار 
جعلی، کذب و اطلاعات نادرست در خصوص 
لناز رکابی را قویا تکذیب می کند.  خانم ا
این اطلاعیه در حالی منتشر شد که برخی 
رسانه های معاند ادعا کردند مسئولان ایرانی، 
مدارک رکابی، ورزشکار سنگ نورد ایرانی را 
که با حجاب نامناسب در مسابقات کره جنوبی 
ظاهر شده بود از او گرفته اند« پس از آن، متنی 
در اینستاگرام الناز رکابی هم منتشر شد که 
در آن، این ورزشکار با عذرخواهی از اتفاقات 
رخ داده در جریان بازی فینال، دلیل آن را به 
نداشتن وقت کافی برای آماده شدن مرتبط کرد. 

در استوری مذکور چنین آمده است: »با سلام 
خدمت تمام هموطنان عزیز و شریف ایران، 
اینجانب الناز رکابی، با سابقه ۲۰ سال عضویت 
در تیم ملی سنگ نوردی ضمن عذرخواهی بابت 
نگرانی هایی که ایجاد کردم، باید اعلام کنم 
طبق حساسیت های موجود در فینال مسابقات 
قهرمانی آسیا که در کره جنوبی برگزار شد، به 
دلیل زمان بندی نامناسب و فراخوانی غیرقابل 
پیش بینی بنده برای صعود به دیواره سهوا 
پوشش بنده دچار مشکل شد. در حال حاضر 
طبق زمان بندی از قبل تعیین شده، به همراه 

تیم در حال بازگشت به ایران هستم.« 
  تناقض روایت مسئولان 

اما آنچه از روز پنجشبه خبرساز شد، دیدار 
الناز رکابی با وزیر ورزش بود. پوشش او در 
دیدار با سجادی قابل تامل بود. در این دیدار که 
خانواده رکابی از جمله برادر او به عنوان مربی اش 
نیز حضور داشتند، سجادی با اعلام حمایت 
مجدد از ورزشکاران به ویژه ملی پوشان، رکابی را 
در ادامه راه حرفه ای اش تشویق کرد و به او گفت: 
وزارت ورزش متعلق به تمامی ورزشکاران است 
و در این راه تمامی ابزارهای قانونی در خدمت 
ورزشکاران بوده و خواهد بود. سجادی بعداز 
این دیدار گفت: الناز رکابی فرزند ایران است و 

دلیلی ندارد با او برخورد حذفی شود. اتفاقی رخ 
داده و باید با نگاه پدرانه آن را دید. اما ظاهرا همه 
مسئولان چنین اعتقادی ندارند چنانکه دیروز 
امام جمعه مشهد تصریح کرد: اخیراً شاهد بودیم 
که یک دختر فریب خورده که در اجرای مراسم 
سنگ نوردی روسری برداشته، کشف حجاب 
کرده و در پیش چشم همه مردم دنیا آبروی 
نظام را برده است، به کشور بازگشته و با آقای 
وزیر ورزش و جوانان دیدار کرده است. در این 
باره اساساً فرض کنیم که ملاحظات سیاسی 
درست باشد و بهتر باشد که این خانم طرد نشود 
و به نظام برگردد اما نکته اینجاست که چرا 
وزیر ورزش با این خانم ملاقات کرد درحالی که 
او بازهم بدون حجاب، تنها به یک کلاه اکتفا 
کرده است؟ آیت ا... علم الهدی تأکید کرد: بانوان 
ورزشکار بسیاری در مسابقات هم زمان و در 
رشته های مختلف مدال آوردند. چرا وزیر ورزش 
با این قهرمانان دیدار نکرد؟ شما وزیر کدام دولت 
هستید؟ دولتی که متدینین به آن رأی دادند و 
رئیس آن نایب رئیس دوم مجمع فقهای مجلس 
خبرگان رهبری است. این عکس انداختن ها 
نشانه بی محلی به بانوان محجبه قهرمانی است 
که سوغات حضور آنان در مسابقات بین المللی، 

فرهنگ عفاف و حجاب بوده است. 

دیدار الناز رکابی با وزیر ورزش 

ازنگاهپدرانهتابرخوردبادخترفریبخورده!
  علم الهدی خطاب به سجادی: شما وزیر کدام دولت هستید؟

ویــــژه
 تحریم  ایران را بردارید

به دنبال تشدید اختلافات میان واشنگتن و ریاض در پی 
تصمیم اوپک پلاس مبنی بر کاهش تولید نفت و تهدید عربستان 
به بازنگری در روابط توسط مقامات آمریکا، وزیر خارجه ترکیه از 
این تهدیدها انتقاد کرد.  مولود چاووش اوغلو، وزیر خارجه ترکیه 
در این باره گفت: با توجه به تصمیم کاهش تولید نفت توسط اوپک 
پلاس، شاهد تهدیدهایی از سوی آمریکا علیه عربستان سعودی 
هستیم و ما نمی توانیم چنین چیزی را بپذیریم. وی تاکید کرد: 
این قلدری و تندخویی از سوی آمریکا درست نیست. چاووش اوغلو 
در ادامه خطاب به آمریکا تاکید کرد: اگر می خواهید قیمت نفت 
و گاز کاهش یابد، تحریم های ایران را بردارید. شما نمی توانید با 

تهدید یک کشور )عربستان سعودی( مشکل را حل کنید.

کانادا به رفتارهای 
آپارتایدی عادت دارد

سخنگوی وزارت امور خارجه 
ایران، در واکنش به تحریم های 
جدید کانادا علیه تعدادی از 
رسانه ها در داخل کشور گفت: 
تحریم رسانه ها و اهالی قلم ایران، 
نقض بخشی از حقوق اساسی 
ملت ایران در رساندن صدا و نظر 
خود به جهانیان و نیز گویای پوچ 
بودن شعار غرب در خصوص 
»دسترسی آزاد به اطلاعات« و 
»آزادی بیان« است.  ناصر کنعانی 
در صفحه اینستاگرام خود در 
این ارتباط نوشت: جنون تحریم 
دولت آمریکا ویروسی شده و 
به سرعت به دوستانش منتقل 
تحریم »خبرگزاری  می شود! 
کیهان«،  »روزنامه  تسنیم«، 
»نورنیوز«، خبرگزاری فارس، 
رئیس  کیهان،  مدیرمسئول 
فعلی و سابق سازمان صداوسیما 
و یک خبرنگار این سازمان، 
جدیدترین فهرست تحریمی 
دولت کانادا علیه ایران و ایرانیان 
رفتارهای  به  کانادا  است! 

آپارتایدی عادت دارد. 


